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ZPRÁVA O ČINNOSTI PŘEDSEDNICTVA ČKS ZA UPLYNULÉ OBDOBÍ 

 

Vážené dámy, vážení pánové, vážení delegáti, hosté, kolegové a sportovní přátelé, 

dovolte, abych vás seznámil s činností předsednictva našeho svazu za období od Valné hromady 
v květnu 2023. 

Letošní VH se v mnoha ohledech jeví důležitá pro další rozvoj našeho svazu. A to ne pouze po stránce 
sportovní, ale i po velmi důležité stránce organizační. 

V mnoha oblastech sportovního života v naší republice došlo k událostem, které svým způsobem 
ovlivní činnosti i jednotlivých sportovních svazů. Na nedávném plénu ČOV dne 24. dubna, došlo 
k významné změně Stanov, ve kterých (mj.) olympijské sportovní svazy získaly větší hlasovací sílu. Řadu 
měsíců pracovaly olympijské sportovní svazy, náš svaz nevyjímaje, na přípravě úprav stanov ve 
spolupráci s řadou odborníků na sportovní právo. Přijaté stanovy schválil i Mezinárodní OV.   

Mimo denní život svazu jsme nuceni řešit přípravy celostátně organizovaných sportovních akcí, 
abychom napomáhali odborně a zásadně i ekonomicky pozvednout sportovní platformu ve všech 
věkových úrovních výběru talentů a reprezentantů. Neopomínáme ani dílčí metodickou pomoc 
v klubech (o tom ve zprávě TMK). 

Blíží se ISU JGP Czech Skate 2024 od 4. – 7. září 2024 v Ostravě a samozřejmě za necelý rok, musíme 
vedení ISU dokázat při tzv Site visit, že MS 2026 v Praze jsme připravili ve všech oblastech dobře a 
podepíší se příslušné schvalovací protokoly. 

Postupně bychom rádi očekávali pomoc z našeho hnutí, neboť jde o nás všechny.  

V informaci o tradičních výsledcích našich reprezentantů na ISU šampionátech mohu konstatovat, že 
z něčeho můžeme mít velkou radost, samozřejmě něco nás potěšilo méně nebo vůbec. Lze říci obvyklé 
„je to sport“! Ano je to sport, ale? (s otazníkem). 

Jelikož jste určitě sledovali náš web nebo sociální sítě, a tak nejsou nezbytné podrobné rozbory a 
hodnocení.  

Prvním velkým šampionátem bylo ME v Kaunasu (Litva), který doslova zaskočil na poslední chvíli za 
Budapešť. K tradičně velmi dobrým výsledkům kategorie tanců je nutno vyzvednout, že oba naše 
sourozenecké páry se umístili ze 33 startujících v první desítce startovního pole (sour Taschlerovi na 7. 
a sour. Mrázkovi na 9. místě). TP nebyli tentokrát osamoceni, když se výborným výkonem dostal svým 
9. místem mezi 10 nejlepších i Georgii Reshtenko. Ve sportovních dvojicích se mezi 18 páry dostali naši 
Barbora Kuciánová a Martin Bidař na 13. místo. A je pouze škoda, že jim unikly o vlásek body 
k možnému startu na MS. V kategorii seniorek Barbora Vránková sice postoupila do volných jízd, ale 
tam ji jízda totálně nevyšla, a tak na víc než 24. místo to nebylo. 

 Nelze opomenout účast našich mladých sportovců na Zimní olympiádě mládeže v Gangwonu (Korea). 
Výborné 6. místo TP Andrey Pšurné a Jáchyma Nováka velmi ocenilo i vedení olympijské výpravy. 
Mladičký pár sour. Vlčkových tam byl opravdu na zkušenou a nebylo možno od nich očekávat více.  

Velkou radost nám udělala výprava na MSJ v Taipei City (TPE). Vůbec nepřeháním, když konstatuji, že 
Jana Horčičková předvedla v krátkém programu úžasný, bezchybný výkon a umístila se ze 46 závodnic 
na nádherném 12. místě. Když jsem sledoval její tréninky, musím zodpovědně konstatovat, že tak si 
představujeme přístup závodníka k reprezentaci. Její celkové 18. místo bylo tak trochu zklamáním asi 
pro ni samotnou, kdy předvedla 6 trojitých skoků. Trochu tedy ztratila na komponentech. Jana je však 
důkazem, že v juniorkách, pokud budou pracovat a předvádět zejména na závodech co dovedou, 
budeme se moci na další kvalitní výsledky těšit. Vysoce oceňuji výsledek SD Debory Anny Cohen 
s Lukášem Vochozkou, kteří při prvním startu v novém složení na juniorském šampionátu dokázali 
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vystoupat na 8. příčku celkového pořadí z 19. dvojic. V soutěži TP jsme měli v Taipei 3 páry. Do volných 
tanců postoupil sice pouze jeden (sour. Blaasovi), ale určitě si každý z párů odnesl nezbytné zkušenosti 
a cíle, jak postupovat v přípravě dál.  

MS Montreal (CAN).  Ani letos jsme nemohli být zcela spokojeni. Když začnu mužskou kategorií, tak se 
zde plně potvrdilo, že stačí jedna fatální chyba (2Lz namísto 3Lz) a pak ani kombinace s čtverným 
skokem, nádherným 3A, trojkovou krokovkou, čtverkovými piruetami nestačí na finále. Ukázalo se, že 
stále více nutno s nasazením předvádět kvalitní choreografie, aby rozhodčí závodníka z první desítky 
na ME ocenili i na MS! V kategorii SD nakonec startovali Federica Simioli/Alessandro Zarbo, kteří jediní 
splnili předepsaný TES pro MS. Dvojice prošla v sezóně zraněním partnerky, nemohli závodit na MZ, 
ale v závěrečné přípravě přesvědčili, o své snaze na MS startovat. V kategorii žen startovala Eliška 
Březinová, která rovněž splňovala podmínku TES pro MS. Bohužel, nevystříhala se chyb ve skokanských 
prvcích a rozhodčí docela nečekaně neohodnotili KP ani kvalitními komponenty. Na postup do 
finálových jízd to nebylo. Nakonec kategorie TP. V soutěži jsme mezi 36 páry měli i tady 2 naše 
sourozenecké páry. Je nezbytné ocenit, že 13. místo Mrázkových a 15. Taschlerových zaručují start 
dvou dvojic na příštím MS, který je současně první Q na ZOH 2026. Soutěž nebyla jednoduchá, oba páry 
bojovali v orig. tanci urputně a vypadalo to, že Taschlerovým se vše podaří, když přišla nečekaná chyba 
ve zvedačce a bodová ztráta za celý element. Chyba, která se jim nikdy nestala ani v tréninku, a to je 
právě ten v úvodu zmiňovaný sport. Čistý, bojovně zajetý volný tanec je posunul v pořadí nahoru.  
Sourozenci Mrázkovi zvládli svůj první start na MS výtečně. Čisté programy, zajeté s nasazením jim ve 
volném tanci přinesli dokonce 11. místo. A tak i zde tance ukázaly svou sílu.  

V SyS se tým Olympia svým 13. místem na MS posunul oproti loňskému roku o 1 místo výš. 
Na juniorském MS se tým Harmonia v Neuchatelu umístil rovněž na velmi pěkném 12. místě.  
  
Upřímné ocenění patří však určitě těm, kteří svými výsledky ukázali, že české krasobruslení má stále na 
čem stavět.   
 
Závěrem této části mého vystoupení bych rád vyslovil přesvědčení, že se dočkáme na juniorských 
soutěžích i zastoupení v kategorii chlapců a že se příští sezónu naši senioři doslova poperou o kvalifikaci 
na ZOH 2026.  
 
Pozitivně se určitě promítá pořádání VT ČKS s jedním z nejlepších stávajících trenérů světa panem 
Rafaelem Arutyunyanem. Osvědčuje se vedle sóla společné pořádání i v obou párových kategoriích, a 
to pod vedením našeho Mattea Zanni ve spolupráci s býv. mistryní světa Annou Cappellini v tancích a 
Ondřejem Hotárkem ve sportovních dvojicích. Nutno ocenit i spolupráci s mentálními kouči, se kterými 
svaz, resp. závodníci a trenéři úzce spolupracují. 
 
U Sy bruslení je rovněž snaha spolupracovat se zahraničními experty, a to ne pouze v oblasti 
choreografií. 
 
K vlastní činnosti svazu. Od poslední VH se předsednictvo scházelo téměř pravidelně v měsíčních 
intervalech. Řada usnesení se schvalovala per rollam, aby nedocházelo k časovým prodlevám. 
 
Došlo i ke změně v obsazení sekretariátu svazu, kde Adéla Rybářová odešla na mateřskou dovolenou, 
a v jednom období musel GS svazu Ing. Karel Oubrecht řešit sám celou agendu. Patří mu velké díky, že 
to nepoznamenalo činnost sekretariátu a že nehleděl na počet pracovních hodin. Nyní se doplnil 
sekretariát svazu o paní Dinu Fuchsovou, která pracuje na ½ úvazek a na částečný úvazek pak o paní 
Evu Sedláčkovou.  

 
Základem činnosti svazu je součinnost jednotlivých komisí:  
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Komise rozhodčích. 
 

Komise rozhodčích během sezony zajišťovala nominace vrchních rozhodčích a členů technického 
panelu na soutěže Poháru ČKS a Českého poháru a současně zabezpečovala kontrolu členů technického 
panelu na vybraných soutěžích. Novinkou v uplynulé sezoně bylo zavedení konání tzv. RTD (round table 
discussion) – diskuse rozhodčích po konání soutěže, a to na soutěžích Českého poháru. Zavedení RTD 
vnímá komise rozhodčích jako přínosné a bude v něm pokračováno i dalších sezonách. 
 
KR vypracovala Zásady pro data operátory a video operátory, která budou platná od nové sezony. 
 
Z posledního jednání KR vzešly návrhy na úpravy pravidel týkající organizační směrnice soutěží Poháru 
ČKS a Českého poháru, úpravy Zásad pro rozhodčí a úpravy Zásad pro činovníky technického panelu. 
 
Na začátku sezony 2023 KR zorganizovala tato školení: 

- pro zájemce o funkci nového člena technického panelu, kterého se zúčastnili čtyři zájemci a 
všichni uspěli 

- pro zájemce o funkci nového člena technického panelu sólových kategorií, kterého se 
zúčastnilo sedm zájemců a tři uspěli. 

Pro nedostatečný zájem se nakonec nekonalo školení na zvýšení kvalifikace rozhodčích sólových 
kategorií a sportovních dvojic. 
 
V následující sezoně navrhuje Komise rozhodčích zorganizovat tato školení: 

- pro zájemce o zvýšení kvalifikace rozhodčího sólových kategorií a sportovních dvojic  
- pro zájemce o zvýšení kvalifikace rozhodčího tanečních párů.  
- pro nové zájemce o funkci rozhodčího sólových kategorií a sportovních dvojic  
- pro nové zájemce o funkci rozhodčího skupinového bruslení 
- pro nové zájemce o funkci člena technického panelu skupinového bruslení 

 

Sportovně technická komise 

Komise STK pravidelně řešila svou nezbytnou problematiku většinově prostřednictvím online jednání 

a jedním jednáním celé komise na sekretariátu ČKS. Komise řešila v průběhu roku tuto problematiku 

vycházející ze statutu komise STK. 

- Sestavování Kalendáře soutěží Českého poháru a Poháru ČKS (pravidelné konzultace a 
komunikace s pořadateli soutěží a řešení jejich problémů a potřeb) 

- Schvalování rozpisů závodů Českého poháru a Poháru ČKS a komunikace s pořadateli a 
dodržování Organizační směrnice pohárových soutěží 

- Komunikace s pořadateli mistrovských soutěží 
- Řešení a schvalování přestupů a hostování 
- Výpočet žebříčků Českého poháru a Poháru ČKS 
- Příprava a spuštění ISU SH v klubových soutěžích 
- Ve spolupráci se sekretariátem svazu nominace na Mistrovské soutěže 
- Vydávání pravidel krasobruslení a organizačních směrnic po úpravách a návrzích 

z odborných komisí a úpravách pravidel ISU 
- Aktualizace Akreditačního systému pro přihlašování na závody.  
- Všichni členové komise STK byli vždy připraveni pomoci s dotazy nebo problémy klubů. 

 
Trenérsko-metodická komise 

Největší změnou v práci komise bylo její rozšíření, a zároveň rozdělení na Trenérskou a 
Metodickou část. Důvodem jsou neustále se zvyšující požadavky na rozvoj v rámci talentových projektů 
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svazu a stále stoupající potřeba soustavného vzdělávání. Pozici vedoucího metodické sekce přijal Milan 
Harant, do práce v této sekci se k Vladimíře Milčinské a Věře Paulusové připojila Klára Pavlovičová; 
trenérská sekce pracuje ve složení Gabriela Žilková Hrázská, Lukáš Ovčáček a Juraj Sviatko. 

V rámci této podpory činnosti komise byl schválen i vzdělávací program pro kluby, který 
zahrnuje metodickou podporu trenérům zejména v menších klubech. Podmínky účasti byly zveřejněny 
na webu svazu. 

Trenérsko-metodická komise jednala v průběhu období online i osobně tak, aby byly řešeny 
všechny záležitosti dle priority potřebnosti. 

S ohledem na snižování státních dotací a s ohledem na skutečnost, že velká část reprezentace 
se připravuje v zahraničí byl kompletně přepracován systém financování sportovců. Závodníci byli podle 
sady kritérií rozděleni do skupin A, B a C, od čehož se odvíjí i jejich finance. 

V návaznosti na posun věku seniorek a seniorů byla upravena kritéria SCM, ale zejména PRTM 
v kategorii žactva. 

 Byly uspořádány všechny plánované kempy – podzimní kemp s kontrolním tréninkem, jarní off-
ice kemp a příští týden začne tzv. „velký“ kemp za účasti všech věkových kategoriích ve všech 
disciplínách v Praze za účasti R. Arutyunyana (USA), Mattea Zanni, Anny Cappellini, Ondreje Hotárka 
včetně našich trenérů. 

Dále v rámci monitoringu proběhly dva kontrolní tréninky, v Praze a v Brně,   
Dva webináře pro zákonné zástupce sportovců zařazených v rozvojových programech ČKS byly 

z pohledu komise velmi úspěšné a mezi zákonnými zástupci měly kladný ohlas, určitě je budeme 
opakovat. 

V oblasti školení proběhl v září trenérský seminář za účasti přednášejícího MUDr. Havránka. 
Na podzim začal program Trenéra II. třídy, Licence B, proběhla 4 víkendová školení, poslední je 

naplánováno na konec května v rámci vzpomínaného kempu v Praze. Proběhlo i každoroční školení 
Trenéra III. Třídy, Licence C v Praze, toto školení je letos naplánováno v září v Karviné. 

 Byly kompletně přepracovány Testy výkonnosti 1 – 4, v rámci seznámení proběhl streamovaný 
seminář při MČR juniorů. Způsob seznámení s novými testy byl přijat dobře, proto příští rok proběhne 
stejným způsobem instruktáž k novým testům 5 a 6, které budou připraveny na jarní termíny testů. 

Nadále pokračuje velice dobrá spolupráce s Victoria VSC MŠMT Praha, nejen v oblasti zajištění 
tréninkového procesu, ale i v oblasti spolufinancování naší reprezentace. 

 
 

 

Ekonomka svazu bude mít svou samostatnou prezentaci o plnění rozpočtu 2023 a návrhu rozpočtu 
2024, přesto od ní pár poznatků:  

Za rok 2023 se svaz snažil z větší míry finančně pokrýt tréninkovou přípravu a účast na 
mezinárodních soutěžích závodníkům seniorských kategorií a částečně i juniorských kategorií. Svaz 
rovněž velkou finanční podporou přispěl k realizaci několika VT pro členy nejen reprezentace, ale i 
talentovaných projektů mládeže. Finančně nejnáročnější akcí v roce 2023 byl Gala večer spojený s 
exhibicí ke 100. výročí členství v ISU, což byla nejdříve velmi kritizovaná akce, ale již v jejím průběhu a 
po jejím konání přišla řada kladných ohlasů. Z oblasti metodické byla finančně podpořena příprava a 
samotné zpracování nových Testů výkonnosti 1 až 4.  
Při své činnosti v roce 2023 se svaz finančně vypořádal se všemi svými závazky, které si na tento rok 
stanovil i přes postupné zvyšování nákladů, nejen na svoji činnost, ale především na zabezpečení 
sportovní činnosti svých členů, a to jen se 1/4 ztrátou oproti schválenému rozpočtu hospodaření na 
rok 2023. 
 
K informaci ekonomky si dovoluji doplnit, že na rozpočtu se již částečně projevuje i zahájení příprav 
organizace MS v krasobruslení 2026 v Praze. Naše MS bylo společně s dalšími plánovanými pořadateli 
akcí v jiných sportech v letech 2025 a 2026 zařazeno do tzv. Významných sportovních akcí 
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mimořádné důležitosti (VSA MD). Jelikož bylo rozhodnuto, že veškeré akce let 25 a 26 budou 
předloženy Vládě ČR jako celek již v letošním roce, pro nás to znamenalo šibeniční termín. Nezbytné 
zpracování k předložení vládě tzv. Studie proveditelnosti vyžadovalo mj. k získání nezbytných příloh 
intenzivní spolupráci s Hlavním městem Praha, Městskou částí Prahy 9, CzechTourismem a 
samozřejmě urychlené zahájení intenzivnější spolupráci s některými sekcemi OV MS jako např. 
bezpečnost, životní prostředí atd. Nezbytností bylo i přizvání ke spolupráci fmy Deloitte zejména 
k oblasti právních služeb, udržitelnosti, stanovení rizik a jejich řešení atd.  
Toto úterý 14. května svolalo vedení NSA obhajobu našeho projektu, resp. Studie proveditelnosti. 
Podmiňující přílohu ke jmenované studii bylo nezbytné získat od vedení ISU, která má částečně 
odlišné podmínky k přidělování nejvyšších šampionátů než např. IIHF. Po řadě osobních jednání 
v rámci ME, MSJ i MS se podařilo odpovídající dokument získat podepsaný od GŘ ISU p. Colina 
Smithe. 

 

Jako vždy mi závěrem dovolte poděkovat všem členům předsednictva, členům všech komisí, 
revizní komisi i pracovníkům sekretariátu za jejich práci v průběhu hodnoceného období.  

S velkým respektem k veškeré vámi odvedené práci velmi děkuji i všem klubům, trenérům, 
rozhodčím, členům technických panelů za jejich celkový přínos svazu, který vás stojí určitě kus 
osobního pohodlí.  

Držme si všichni palce, aby se OV MS postupně dařila zajišťovat příprava MS 26 tak, abychom se ctí a 
bez velkých problémů v dubnu příštího roku naplnili veškerá podmiňující kritéria a podepsali v rámci 
ISU Site Visit veškeré protokoly bez zásadních připomínek.  

„Je zcela nutné a bezpodmínečné pochopit, že pokud chceme obdržet jakékoliv dotace od NSA, 
musíme naplnit jasně dané podmínky a kritéria“. Jiná cesta zde nevede. A nepomáhá tomu ani snaha 
hledat chyby u druhých! Tady musí začít každý u sebe. Jako statutáři klubů na sobě musíme 
bezpodmínečně pracovat, vždyť pokud chceme, byť malou dotaci třeba z ČUS, musíme zkrátka 
splňovat požadavky, které jsou někdy náročné. To už je úděl, a i určitá osobní oběť, kterou pro rozvoj 
našeho krásného sportu musíme podstoupit.  

Závěrem mi dovolte jménem všech členů předsednictva sdělit, že naším posláním je vytvářet klubům 
možné podmínky pro jejich činnost, ale současně při plném respektu naplňování pokynů institucí, 
které ovlivňují celou naši činnost. Pokud je nenaplníme, neobdržíme dotace, nebo budou zásadně 
kráceny. Proto je naší snahou tomu předejít a hledat ty nejjednodušší postupy. Je zcela proti duchu 
spolupráce a rozvoje sportu vířit útočné a pomlouvačné kampaně, které sabotují práci desítek 
aktivních lidí a které, snad z neznalosti věcí nebo hloubky problému, poškozují jméno krasobruslení 
navenek.  

Demokracie je pro všechny, a nakonec krásná idea, ale zkusme se někdy zamyslet, zda pomáháme 
zlepšovat, rozvíjet a budovat, nebo se snažíme za všech okolností být v opozici a z osobních nebo jiných 
pohnutek zcela nekonstruktivně sabotovat úsilí a snahu druhých. Konstruktivní kritika je vždy vítaná a 
prospěšná, neměla by však být zaměňována za destruktivní a pomlouvačnou kampaň, která by se 
mohla jevit pouze k prosazování osobních zájmů a nenaplněných ambicí.  

Celkovým závěrem se omlouvám, že jsem si dovolil otevřeněji z části pojmenovat některé nepříjemné 
záležitosti, ale o to upřímněji děkuji za pozornost a přeji všem stálé zdraví, pohodu.  

 
Ing. Stanislav Židek 
předseda ČKS 


